



Menighedsrådsmøde tirsdag den 12. oktober 2021

Mødet afholdes i Sognehuset kl. 18.30 – 21.00

Deltagere: Bjarne Brisson Fritzboøger (fm), Vibeke Beierholm (nf), Jan Nielsen (kv), Dorthe Fried Pedersen(kp), Michael Rosendal (sp), Nana Schiøtt Hansen (sp), Gunder Gundersen (sp), Lene Lorentzen (mrep) Vita Fischer, Birgitte Steen, Hanne Norre, Birgitte Jakobsen, Anders Arleth, Bruno Madsen, Marianne Søndergaard Kristensen, Gunder Gundersen(sp), Hanne Mejlhede(sp), Thea Holm Larsen(ks)

Afbud:

Vibeke Beierholm(nf), Hanne Norre, Marianne Søndergaard Kristensen, Thea Holm Larsen,

Fraværende:

Bruno Madsen, Anders Arleth, Vita Fischer

**Punkt 196 - beslutningspunkt**

Godkendelse af dagsorden

Punkt 201 skal rettes til: Valg til Provstiudvalg og Stiftsråd

Referat fra Udsmykningsudvalget medtages under punkt

**Ad punkt 196**

Dagsorden godkendt

**Punkt 197 – orienteringspunkt**

Meddelelser fra formanden  
Orientering fra FU

**Ad punkt 197**

Formanden bød velkommen til den nyvalgte medarbejderrepræsentant: Lene Lorentzen.

**Punkt 198 – beslutningspunkt/orienteringspunkt**

SU/AMU/Arb. grp – samarbejde

**Ad punkt 198**

IAB

**Punkt 199 – beslutningspunkt/orienteringspunkt**

Opfølgning på ny struktur/ledelse  
Konkrete arbejdsmiljø tiltag- (FAR)  
Arbejdet med ny struktur

**Ad punkt 199**

Vi havde en god arbejdsmiljødag torsdag den 7. oktober, konsulenterne fra FAR sammenskriver referat fra dagen og fremsender.

Nu skal vi lave en forstærket indsats for et godt arbejdsmiljø.

Samtidig skal vi i gang med arbejdet omkring struktur.

Formanden har forskellige tanker om det videre arbejde. Bl.a. at vi evt. kan aktivere arbejdsgruppen SU/AMU/Arb. Grp samarbejde som en samtalegruppe inden "ting" sendes videre til behandling i SU/MR.

En anden mulighed er at anvende SU som samtalegruppe.

|  |  |
|--|--|
|  | <p>Der blev spurgt til økonomien.</p> <p>Den midlertidige ledelse vil gerne have mulighed for at udtale sig.</p>   |
| <b>Punkt 200 – beslutningspunkt</b>                                    | <b>Ad punkt 200</b>  |
| Dato for suppleringsvalg   | Der er endnu ikke fastsat en dato, idet stiftet manglede nogle oplysninger, som blev fremsendt i uge 40.   |
| <b>Punkt 201 – beslutningspunkt</b>                                    | <b>Ad punkt 201</b>  |
| Valg til Provstiudvalg og Stiftsrådet                                  | Provstiudvalget: der er udleveret 9 stemmesedler og der er afleveret 9 stemmesedler.   |
| Bilag 1 a - d  | Stiftsrådet: der er udleveret 9 stemmesedler og der er afleveret 9 stemmesedler.   |
|  | Valghandlingen er overstået og formanden kører til Provstiet onsdag og afleverer 9 hvide og 9 gule kuverter.   |
| <b>Punkt 202 – beslutningspunkt</b>                                    | <b>Ad punkt 202</b>  |
| Koordinerende Lederforum   | Det blev besluttet, at det koordinerende lederforum bliver nedlagt.  |
| Bilag 2  |  |
| FU anbefaler nedlæggelse   |  |
| <b>Punkt 203 – beslutningspunkt</b>                                    | <b>Ad punkt 203</b>  |
| Langtidsbudgettering af indkøb af IT og maskiner                       | Dorthe udarbejder i samarbejde med Præsteseekretæren, et bilag omkring udgifter IT, printere, kopimaskiner i organisationen<br>Punktet genoptages på næste møde. |
| <b>Punkt 204 - beslutningspunkt</b>                                    | <b>Ad punkt 204</b>  |
| Julefrokost 26. november   | Der er flere, der ikke kan deltage den 26. november.   |
| FU indstiller til at beløbet til julefrokost forhøjes til kr. 12.000,- | Det blev besluttet, at medarbejderene holder julefrokost og at menighedsrådet ikke deltager. Beløbet sættes derfor til kr. 6.000,-.                              |
| + 2 flasker vin til hver af de ansatte i alt 3.000,-.                  | Beløbet til indkøb af vin sættes op til kr. 4.000,-.   |
| Menighedsrådet skal inviteres.   | Vi arbejder frem mod at afholde en nytårskur, hvor menighedsrådet inviterer medarbejdere og frivillige.  |
| <b>Punkt 205 – beslutningspunkt</b>                                    | <b>Ad punkt 205</b>  |
| Godkendelse af referater fra:  |  |
| AMU (mødet blev aflyst)  |  |
| SU (der er ikke afholdt møde)  |  |
| Budget udvalg (der er ikke afholdt møde)                               |  |
| Aktivitetsudvalg (bilag 3)   | Aktivitetsudvalget gennemser deres opgavebeskrivelse, så der kan ryddes op i deres underudvalg – og se om der er en saglig                                       |

|  |  |
|--|--|
| <p>Kommunikationsudvalg (der er ikke afholdt møde)</p> <p>Udsmykningsudvalg (bilag 4)</p> <p>Bygningsudvalg</p> <p>Kirkegårdsudvalget (bilag 5a-g)</p> | <p>begrundelse for at de er underudvalg ellers skal de laves om til et almindeligt udvalg med eget budget og kommissorium.<br/>Referatet, men ikke opgavebeskrivelsen, er godkendt</p> <p>Nana argumenterede for, at der ikke er nok folkevalgte medlemmer i udvalget – det er et vigtigt udvalg.</p> <p>Ansøgningsbrev, med bemærkninger samt referat godkendes.</p> <p>Mødet blev aflyst</p> <p>Punktet udsættes til næste møde – for at få et mere oplyst grundlag inviteres kirkegårdsassistenten til gennemgang</p>   |
| <p><b>Punkt 206 - beslutningspunkt</b></p>   | <p><b>Ad punkt 206</b></p>   |
| <p>Kontaktpersonen ønsker at udtræde af kommunikationsudvalget</p>   | <p>Menighedsrådet godkender, at kontaktpersonen udtræder af kommunikationsudvalget.<br/>Der vil være nyvalg til udvalget på næste møde – hvis, der ikke kommer flere folkevalgte i kommunikationsudvalget, kommer det til at ligge stille.</p>   |
| <p><b>Punkt 207 – orienteringspunkt</b></p>  | <p><b>Ad punkt 207</b></p>   |
| <p>Orientering fra:<br/>Præsterne</p> <p>Midlertidige ledelse</p>  | <p>Hanne: Stillegudstjenesterne er startet op igen. Eftermiddagshøjskolen er ligeledes startet op og med stort tilslutning. Konfirmandundervisningen er startet op igen.<br/>Michael: Er også startet op med konfirmander sammen med Nana. Studiegruppen, studier i biblen er startet op.<br/>Nana: studiekredsen for pårørende til demesramte går rigtig godt. Studier til højmessen er også i gang. Nana opfordrer menighedsrådet til at komme i kirken og være med til at hjælpe de unge konfirmander tilrette i kirken.<br/>Gunder: Er også startet med konfirmander. Der har været afholdt korshærs gudstjeneste med efterfølgende kaffe og banko. Det foregik i sognehuset. Der vil gå ca. 2 år før den nye varmestue åbnes, der er noget længere til kirken/sognehuset, og derfor vides det ikke endnu i hvilken form korshærs gudstjenesterne skal foregå.</p> <p>Vi har behov for at komme op i helikopteren, så vi kan komme med et kvalificeret bud på struktur</p> |

|                         |   |
|-------------------------|---|
| Kasserer                | IAB   |
| Kontaktperson           | IAB   |
| Kirkevæрге              | Har deltaget i et seminar omkring grøn kirke<br>Opfordrer til, at vi nedsætter et grønt udvalg på det næste menighedsrådsmøde.<br>Det alm løbende vedligeholdelse pågår, men der er problemer med at få en glarmester til at ordne det lille vindue over kirkedøren. Hullet i fortorvet er lavet. |
| Medarbejderrepræsentant | IAB   |
| <b>Punkt 208</b>        | <b>Ad punkt 208</b>   |
| Eventuelt               | Birgitte Steen opfordrer til, at medarbejdere bliver præsenterer for menighedsrådet og omvendt.<br><br>Vi skal undersøge formalia omkring medarbejderrepræsentantens medlemskab af menighedsrådet.  |

Bjarne Brisson Fritzboeger, Formand